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Årsmøtesak 1/18 Godkjenning av innkalling og dagsorden 
 
Innkalling til årsmøtet sendt per e-post 06.12.2017 til postmottak og kontaktpunkter i 
medlemsfylkene. Årsberetning og regnskap for 2016 og 2017 ligger vedlagt til sakslisten, sendt ut 
22.02.18. 
 
Forlag til vedtak 
Innkalling og dagsorden godkjennes.  



Årsmøtesak 2/18 Valg av møteleder, sekretær og underskrivere av protokoll, 
registrering av fullmakter 

Som møteleder velges: 
 
Som sekretær velges: 
 
Til å underskrive protokoll velges: 
 

Registrering av deltakere og fullmakter: 

Fylke Deltakere Stemmefullmakt 

Troms 
 
 

 Mari Siljebråten 

Nordland 
 
 

 Ingelin Noresjø 
 

Trøndelag 
 
 

 Ola Kolseth Dalen 

Sogn og Fjordane 
 
 

 Karen Marie Hjelmeseter 

Hordaland 
 
 

 Bente Bondhus 

Rogaland 
 
 

 Siri Landa 

Vest-Agder 
 
 

 Beate Johnsen 

Aust-Agder 
 
 

 Gro Bråten 

Telemark 
 
 

 Sven Tore Løkslid 

Oppland 
 
 

 Aud Hove 

Hedmark 
 
 

 Lasse Juliussen 
 

Styret Mona R. Strømme (nestleder) 
Aud Hove 
Terje Damman 
Birger Hovden 
Aase Simonsen 
Mari Gjestvang (vara) 
Hanne C.S. Iversen (vara) 

 

Administrasjonen Niklas Kalvø Tessem  



Årsmøtesak 3/18 Godkjenning av regnskap og årsmelding for 2016 
 
Årsmelding og regnskap for 2016 lagt ved saksliste av 22.02.18. Dokumentene vil signeres av styret før 
årsmøtet.  
 
Kraftfylka er ikke regnskapspliktig og sender ikke sine regnskap til Brønnøysundregisteret. 
 
Forslag til vedtak 
Årsmelding og regnskap for 2016 godkjennes. 
 
 
  



Årsmøtesak 4/18 Godkjenning av regnskap og årsmelding for 2017 
 
Årsmelding og regnskap for 2017 lagt ved saksliste av 22.02.18. Dokumentene vil signeres av styret før 
årsmøtet.  
 
Kraftfylka er ikke regnskapspliktig og sender ikke sine regnskap til Brønnøysundregisteret. 
 
Forslag til vedtak 
Årsmelding og regnskap for 2017 godkjennes. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 



 

Årsmøtesak 5/18 Fastsette foreningas økonomiske rammer  
 
Bakgrunn 
 
Kraftfylkas arbeid finansieres ved medlemskontingent. Denne ble fastsatt på bakgrunn av et 
årsmøtevedtak i 2012 om en kostnadsramme på 2 millioner kroner per år ex mva, fordelt på 
medlemsfylka. Kostnadsramma og dermed kontingenten ble stadfestet på årsmøtet i 2016. I henhold 
til samme årsmøtevedtak skal kontingent og kostnadsramme justeres i henhold til 
konsumprisindeksen med basisår 2012. Medlemskontingenten som fakturert og betalt for 2018 er  
199.687,- ex mva. 
 
Saken 
 
På bakgrunn av regionreformen blir det færre, men enkelte større medlemmer i Kraftfylka. Derfor må 
årsmøtet vurdere kontingentstrukturen. Slik det ser ut nå blir det 7 medlemmer fra 1.1.2020. 
Fylkeskommunene vil etter reformen potensielt få langt mer ansvar for energioppgaver. Det er derfor 
meget nyttig og viktig at Kraftfylka kan bidra med energifaglig kompetanse for medlemmene. Likevel 
vil en større økning i kontingenten være uheldig.  
 
For at ikke kontingenten skal øke mye fra ett år til det neste foreslås derfor enkelte innstramminger i 
budsjettet. Budsjettet for 2018 justeres som tidligere etter konsumprisindeks. Budsjettet for 2019 
fryses på 2018-nivå. Budsjettet for 2020 reduseres med 10 % fra 2019-nivå. Deretter justeres 
budsjettet opp etter konsumprisindeksen årlig. Dersom det oppstår spesielle behov finnes det en 
reservekapital som kan benyttes.  
 
Når det gjelder fordelingen mellom medlemmer vil det være større forskjell i størrelse og 
kraftproduksjon etter reformen enn i dag. Det er derfor naturlig å se på en ny fordeling av 
kontingentstruktur. 
 
Styret foreslår 4 modellstrukturer som årsmøtet tar stilling til:  
 

1. Alle betaler samme kontingent. Da blir det 285 125 kr per medlem i 2020.  
2. Man fordeler kontingent etter folketall.  
3. Man fordeler kontingent etter hvor mye kraftproduksjon som er i fylket.  
4. Man fordeler etter et snitt mellom faktorene kraftproduksjon og folketall 

 
 
Styret anbefaler at man går inn for modell 4, en fordeling etter snitt mellom faktorene produksjon 
og folketall. 
 
Eksempler på utregning er som følger: 
 
 
Etter folketall (i 1000): 
 

Fylke Folketall Prosent Kroner 

Troms og Finnmark 242 8,9 177 630 

Nordland 243 9 179 625 

Vestlandet 630 23,4 467 027 



Rogaland 472 17,5 349 272 

Agder 301 11,2 223 534 
Telemark og Vestfold 420 15,6 311 351 

Oppland og Hedmark 386 14,3 285 405 

Totalt 2694 
 
Etter kraftproduksjon i fylket (TWh 2016): 
  

Fylke Produksjon Prosent Kroner 

Troms og Finnmark 6,4 5,7  113 763 

Nordland 14,9 13,3  265 557 

Vestlandet 35,4  31,7 632 681 

Rogaland 13,1 11,7 233 513 

Agder 17,3 15,5  309 355 

Telemark og 
Vestfold 

14,4 12,9  257 463 

Oppland og 
Hedmark 

10,2  9,1  181 621 

Totalt 111,7  

 
 
Snitt faktorene produksjon og folketall 
 

Fylke Prosent Kroner 

Troms og Finnmark 7,3 145 696 
Nordland 11,2 223 534 

Vestlandet 27,6 550 851 

Rogaland 14,6 291 3293 

Agder 13,2 263 451 

Telemark og Vestfold 14,3 285 405 

Oppland og Hedmark 11,7 233 513 

 
 
 
Forslag til vedtak 
 
Foreningen vedtar modell 4.  
 
Størrelsen på budsjettet fryses på 2018-nivå i 2019 og reduseres med 10 % i 2020. Deretter justeres 
budsjettet årlig etter konsumprisindeks fra 2021. En eventuell økning av de økonomiske rammene kan 
skje ved opptak av nye medlemmer. 
 
Styrehonoraret for perioden 2018-2020 holdes på samme nivå, med kr 65.000 per år for styreleder og 
15.000 kr per år for nestleder.  
 
 



Årsmøtesak 6/18 Fastsette foreningas oppgaver og mål for perioden 
 
 
Bakgrunn 
 
Kraftfylkas formål er å "Fremme og ivareta medlemmenes felles interesser i kraftspørsmål og sikre at 
en størst mulig del av verdiskapinga blir værende igjen i de områdene der vannkraftressursene finnes 
og verdiene blir skapt". Prinsippet om at en andel av verdiene fra kraftressursene skal tilfalle 
ressursdistriktene har lange tradisjoner i Norge, men er stadig utfordret. Formålet er også godt 
formulert og fungerer som en rettesnor for hvilke saker som er aktuelle for foreningen å ta tak i og 
hvilke standpunkt man må ta. Det er viktig for å kunne opptre som en tydelig og dermed relevant aktør 
i det energipolitiske landskapet.  
 
Det er årsmøtet som skal fastsette foreningas mål og arbeidsoppgaver, i henhold til formålet. 
Medlemmenes engasjement i sakene er viktig for gode budskap, og for at budskapene skal bli hørt. 
Medlemsforeninger må alltid søke en bredest mulig forankring av arbeidet. Samtidig må avklaringene 
av mål, arbeidsoppgaver og standpunkter være på et slikt nivå at det er mulig å komme til enighet og 
formulere argumenter som blir oppfattet som gode innspill. Alle medlemmene vil ikke være enige i 
alle sakene, i hvert fall når man går ned i lov- og forskriftsdetaljene, men det er naturlig. Styret og 
daglig leder skal alltid søke medlemmenes innspill. Det er kun på basis av medlemmenes erfaringer at 
vi kan komme med nyttige bidrag til debattene og prosessene. Styret må også, slik vedtektene tilsier, 
ha mandat til godkjenne policy på saker der årsmøtevedtak bare er veiledende.  
 
Forslag til prioriteringer i 2018 – 2020 
 

1. Styrke foreningens og fylkeskommunenes synlighet og relevans i energipolitikken. 
2. Arbeide for at fylkeskommunene får mer kontroll over utviklingen av fornybar energi i sitt 

område 
a. Følge opp arbeidet til ekspertutvalget for oppgaveoverføing. Oppgaver som krever 

regionalt politisk skjønn må flyttes til fylkeskommunene, herunder energi- og 
miljøoppgaver fra NVE og fylkesmannen.  

3. Styrke fylkeskommunenes økonomiske rettigheter fra fornybar kraftproduksjon 
a. Styrke fylkeskommunenes direkte inntekter fra kraftressursene, herunder 

konsesjonskraft og naturressursskatt 
b. Stoppe overføringen av verdiskapning i energisektoren fra regionalt og lokalt nivå til 

staten.  
c. Påvirke regjeringens bebudede ekspertutvalg for kraftskatter 

4. Sikre en bærekraftig styrking av fornybarregionenes tilgang på fornybar kraft. 
a. Fortsatt fornybarsatsing, med minst mulig naturinngrep og med effektive 

støtteregimer med lave kostnader for forbrukerne.  
b. Bedre rammevilkårene for vannkraft gjennom lavere grunnrentebeskatning 
c. Legge til rette for ny energibruk gjennom hydrogenproduksjon, datasentre og 

elektrifisering. 
d. Jobbe for norske fylkeskommuners kraftinteresser ivaretas i EU-systemet 

5. Sikre fylkeskommunenes interesser for økt andel av verdiskapningen gjennom å arbeide for 
at krafta i størst mulig grad brukes og foredles i fornybarregionene. 

a. En balansert utvikling mellom produksjon og forbruk, produksjon og eksport. 
b. Gode rammebetingelser for kraftintensive næringer. 
c. Bedret ordning for opprinnelsesgarantier for kraft. 

6. Arbeide for investeringer i kraftnettet og en fordeling av nettkostnadene som gagner 
fornybarregionene. 



a. Følge opp Statnetts evaluering av tariffregimet 
b. Opprettholde konkurransefortrinnet i kortreist kraft. 
c. Bedre fordelingen av nettkostnadene mellom fornybarregionene og områdene der 

krafta forbrukes. 
 

1. Media 
 
Kraftfylka bruker media for å fremme saker som er viktige for medlemmer. Det brukes flere 
virkemidler, som kronikker, leserinnlegg, tilsvar, redaksjonelle saker i riks- og regionmedia. Daglig leder 
og medlemmer av styret bør uttale seg om sakene, avhengig av geografisk og faglig vinkling. 
Medlemmer kan gjerne selv løfte og bringe på banen ulike problemstillinger.  
 

2. Regionreformen 
 
Regionreformen ble vedtatt i juni i 2017, og fører til at det blir 11 fylkeskommuner fra 2020. Som en 
del av reformen satt regjeringen ned et ekspertutvalg for å vurdere flytting av oppgaver fra staten til 
fylkeskommunene. Utvalget leverte sin innstilling 1. Februar, og her ligger det store føringer for hva 
slags ansvar og myndighet fylkeskommunene får på energi- og miljøområdet. Utvalget går inn for at 
fylkeskommunene skal få ansvar for konsesjoner til vindkraft og vannkraft inntil 10 MW. I tillegg skal 
en rekke miljøoppgaver flyttes fra fylkesmennene til fylkeskommunene. Regional plan skal også styrkes 
som politisk verktøy. Dette er meget positive signaler, og Kraftfylka skal jobbe for at dette vedtatt 
politisk.  
 
Kraftfylkas posisjon er at alle oppgaver som krever regionalt politisk skjønn skal vedtas av 
fylkeskommunen. Staten skal ta seg av kontroll- og tilsynsoppgaver. Det er naturlig at 
fylkeskommunene får flyttet over oppgaver og kompetanse fra Fylkesmannen og NVE innen energi- og 
miljøoppgaver. Dette inkluderer konsesjonsbehandling av mindre kraftverk og oppgaver knyttet til 
bruk og vern av naturressurser.  
 

3. Skattepolitikk 
 
Fylkeskommunene har inntekter fra kraftproduksjon, i form av naturressursskatt og konsesjonskraft. 
Dette er en kompensasjon for at fornybarregionene stiller krafta til disposisjon for hele samfunnet. 
Det er helt avgjørende at det er god dialog mellom kraftprodusenter og lokalbefolkningen for å sørge 
for velvilje til å bruke naturen. Norsk natur har en stor verdi, som ikke kan undervurderes. Inntektene 
fra naturressursskatt har stått stille siden 1997. Satsen på 0,2 øre/kWh for fylkeskommunene har aldri 
blitt prisjustert. Det er derfor naturlig at denne satsen justeres opp. Dette kan oppnås i allianse med 
kommuner som har sett at inntekt fra eiendomsskatten reduseres. Dette er en del av et bilde hvor mer 
av inntektene fra kraftsektoren flyttes fra lokale og regionale myndigheter til staten. Regjeringen har i 
sin plattform erklært at de skal sette ned et ekspertutvalg for kraftskatter. Kraftfylka vil følge dette 
arbeidet nøye.  
 
Det er avgjørende at fylkeskommune beholder og videreutvikler konsesjonskraften. Det må også være 
mulig for fylkeskommunene å beholde og videreutvikle eierskapet i kraftsektoren. I tråd med en 
sterkere rolle for fylkeskommunene med regionreformen vil det være viktig at det er regional 
forankring i foredlingen av kraftproduksjon. Det vil øke den politiske betydningen og forankringen i 
fylkestingene. Fornybarregionene må selv ha hånden på rattet i utviklingen av det som er noen av de 
sterkeste næringsmessige fordelene regionalt.  

4. Tilgang på fornybar kraft 
 
EU evaluerer for tiden fornybardirektivet. Her vil det komme nye regler på EU-nivå for hvor stor 
fornybarandel det skal være i den europeiske energimiksen. I utgangspunktet blir det ikke satt 



fornybare mål på nasjonalt nivå. I stedet skal landene rapportere om sin fornybarandel, slik at EU-
kommisjonen kan vurdere om EU er rute til å nå målene. Det viktige her er at det forventes at alle 
landene leverer en økning. Norge må derfor ha en realistisk plan for å øke fornybarandelen.  
 
Regjeringen har gjennom energimeldingen fra 2016 pekt på utvidelse og opprusting av eksisterende 
vannkraftanlegg som det viktigste tiltaket. I den forbindelse må Kraftfylka jobbe for at rammevilkårene 
for slik opprusting blir langt bedre. Det er for det første viktig å endre beskatningsreglene. I 
grunnrenteskatten er det en skjermingsrente. Denne bør økes, slik at kraftselskapene betaler noe 
mindre grunnrenteskatt. I tillegg må Kraftfylka jobbe for å stoppe økningen i grunnrentesatsen, som 
har økt i takt med nedgangen i selskapsskatt. Dersom regjeringen mener alvor med tiltakene som er 
foreslått i energimeldingen må det komme på plass bedre incentiver.  
 
Kraftfylka vil jobbe for å øke fornybar kraftproduksjon som kan tas i bruk til regional verdiskapning. 
Nye kraftprosjekter, innen for eksempel vindkraft, kan brukes til å etablere ny industri. 
Hydrogenproduksjon, datasentre og kraftkrevende industri er alle områder som er spennende for 
regional næringsutvikling. I den sammenheng er det viktig at fylkeskommunene selv kan ta stilling til 
vekst- og verneproblematikk gjennom å få flere oppgaver innen energi- og miljøområdet.  
 
Norge implementerer mer og mer omfattende europeisk energipolitikk. Dette er både positivt og 
negativt. Norge får et mer stabilt kraftsystem gjennom å integreres med resten av Europa. Samtidig 
kan norske kraftprodusenter og tjenesteleverandører selge varer i et stort marked. Likevel må Norge 
være bevisst vår rolle som relativt stor produsent av energi i Europa. I motsetning til de fleste andre 
europeiske land er Norge netto eksportør, og ikke importør av energi. Derfor har vi andre incentiver 
enn våre naboer i sør. Det er derfor grunn til å se med bekymring på at mer makt flyttes ut av norske 
myndigheters kontroll til europeiske organer gjennom 3. Energimarkedspakke og annet EU-regelverk. 
Kraftfylka må jobbe for at norske interesser sikres i denne sammenhengen.  
 

5. Ta krafta i bruk  
 
Medlemmene har mange interesser å ta for å sikre god næringsutvikling. Kraftfylka skal jobbe at 
produksjon og forbruk av krafta balanseres, slik at de gjør hverandre sterke. Det må legges til rette 
både for mer kraftproduksjon og industri. Industrien må gis nødvendige tariffmessige fordeler, 
samtidig som man sikrer tilgang på billig kraft gjennom eksisterende og nye kraftprosjekter. Kraftfylka 
prioriterer derfor Statnetts arbeid med tariffregimet og regjeringens skatte- og subsidiepolitikk innen 
kraft- og industriproduksjon, for å sikre et godt samspill mellom kraft og industri i fornybarregionene. 
 
Opprinnelsesgarantier for fornybar kraft er et kontroversielt europeisk regelverk for merking av 
fornybar kraft. Garantiene kan selges fritt på det åpne europeiske markedet, slik at forbrukere kan 
kjøpe en garanti for at deres strømforbruk er fornybart. Dette er et rent finansielt system, som ikke 
har noe med fysikken å gjøre, noe som gjør at norske vannkraftverk selger ut fornybarheten gjennom 
dette systemet til andre land i Europa. Dermed kan andre industri etablere seg i andre land og si de 
baserer seg på fornybar energi med norske opprinnelsesgaraniter, selv om den fysiske strømbruken er 
fossil.  
 
Kraftfylka jobber for at det skal være bedre sammenheng mellom det fysiske og finansielle. Helst burde 
opprinnelsesgaranitene følge den fysiske flyten. Det foregår en prosess i Europa for å forbedre 
ordningen, dette kan innebære en tydeligere merking på norske strømavtaler om det er kjøpt 
opprinnelsesgarantier. Det vil heller ikke bli lovlig å ta imot støtte fra andre ordninger. Kraftfylka 
støtter en skjerpelse av ordningen, som kan gjøre at garantiene blir solgt i Norge og ikke brukes til 
”grønnvasking” i utlandet. En annen problemstilling Kraftfylka er oppmerksom på er at 
Kraftprodusenter mottar opprinnelsesgarantier før de selger konsesjonskraft til kommuner og fylker. 



Dermed kan ikke disse kraftproduktene merkes som fornybart. Dette vil bli en ulempe dersom kravene 
til opprinnelsesgarantier skjerpes i EU. 
 

6. Fordeling av nettkostnader 
 
Statnett vil i løpet av 2018 vurdere hele fordelingen av kostnader i nettet. Det er en naturlig prosess, 
blant annet som følge av store kostnadsøkninger på grunn av store investeringer på alle nettnivåer. 
Kostnadsfordelingen får potensielt store konsekvenser. I dag har kraftprodusentene et tak på hvor mye 
det koster å mate inn strøm. I tillegg har kraftforedlende industri store rabatter for uttak av strøm. 
Resten betales av allment forbruk forøvrig. Dersom produsentene og industrien skal betale en større 
andel av nettkostnadene går det ut over inntjening og lønnsomhet for selskapene og deres eiere. 
Fylkeskommunene må dermed balansere behovet for å legge til rette for industri og kraftproduksjon 
med prisøkningen for innbyggerne i regionen. Kraftfylka har uansett en klar posisjon på at Statnett må 
beholde den tariffmessige fordelen av å ha stort forbruk nært kraftproduksjon. 
 
Uavhengig av kostnadsfordelingen i nettet ønsker Kraftfylka en mer jevn nettleie for landets 
forbrukere. I dag er det slik at kunder som bor i områder med mye produksjon betaler en høyere 
nettleie for å lage strømledninger som frakter krafta til befolkningstette områder. Dette oppleves av 
flere kraftfylker som urettferdig, siden det fornybarregionene som faktisk skaper kraftverdiene. Det er 
flere måter å løse dette på:  
 

1. Man kan endre tariffregimet til Statnett. I dag tilfaller nettkostnadene på regionalt 
nivå Statnett. Dersom regionale nettselskaper fikk beholde inntektene fra 
kraftproduksjonen ville dette bli en omfordeling.  

2. Man kan innføre en såkalt frimerkeordning, at alle betaler samme nettleie uavhengig 
av geografisk plassering. Da må nettselskapene beholde dagens inntekter, men det 
må være en nøytral tredjepart som innhenter og distribuerer nettleien.  

3. Man kan gi de kundene med høyest nettleie penger over statsbudsjettet. Dette har 
vært tilfelle mange år, og går direkte til de mest utsatte kundene. Det største 
problemet med dette er at det er et uforutsigbart system som endres fra år til år. 

4. Regjeringens løsning er at nettselskapene slår seg sammen. Dette vil hjelpe, særlig i 
de tilfeller hvor et selskap med få kunder slår seg sammen med et selskap med 
mange kunder. Det er likevel en prosess som tar tid og kan være vanskelig 
lokalpolitisk. Det vil også være regionale forskjeller selv om det blir færre selskaper.  

 
Kraftfylka har som prinsipp at nettleien i fornybarregionene ikke må være vesentlig høyere enn i 
forbruksområdene. Vi vurderer derfor alle løsningene og jobber for jevnere nettleie. Det er ulike 
interesser som støtter de ulike modellene, så det gjelder å jobbe for omforente løsninger. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Årsmøtesak 7/18 Fastsette en forsvarlig egenkapitalreserve for foreningas drift 
 
 
Saken  



 
Årsmøtet i 2016 vedtok at regnskapsmessige overskudd skal fortsatt overføres Kraftfylkas 
egenkapitalreserve.  
 
Styret mener at opprettholdelse av aktivitet er viktigere enn å bevisst styre mot oppbygging av 
ytterligere egenkapitalreserve. Det vil dermed kun være eventuelt underforbruk av eksterne tjenester 
i forhold til budsjett, lavere kostnader enn forventet eller nye medlemmer som vil kunne medføre 
regnskapsmessig overskudd av betydning.  
 
Forslag til vedtak 
 
Regnskapsmessige overskudd skal fortsatt overføres Kraftfylkas egenkapitalreserve. Årsmøtet tar til 
etterretning styrets orientering om at aktivitet bør prioriteres foran oppbygging av ytterligere 
egenkapitalreserve. 
  



Årsmøtesak 8/18 Vedtektsendringer 
 
Ingen forslag innkommet. 
  



Årsmøtesak 9/18 Uttalelse fra Kraftfylka om rapport fra utvalg for 
oppgaveoverføring 
 
Bakgrunn 

 
Rapport fra ekspertutvalget for oppgaveoverføring - Regional demokratisk kontroll over 
kraftressursene 
 
Det regjeringsoppnevnte utvalget som har sett på oppgaver som kan overføres fra staten til 
fylkeskommunene overleverte sin rapport til kommunal- og forvaltningsminister Monica Mæland 1. 
februar. Anbefalingene er i stor grad i tråd med innspillene fra Kraftfylka. Blant annet foreslås det 
overføring av konsesjonsbehandling av vindkraftverk og vannkraftverk inntil 10 MW, samt en styrking 
av regional plan. Begge deler har Kraftfylka gått tydelig inn for. 
 
Fylkeskommunene står nærmere kommunene og har mer regional oversikt over behov for vekst og 
vern i sitt område enn staten. Det er derfor svært positivt om de får et mer helhetlig ansvar innen 
miljøforvaltning, konsesjoner og regional planlegging på bekostning av sektorisert statlig forvaltning. 
Fylkesmannen skal i utgangspunktet ha ansvar for tilsyns- og kontrolloppgaver, mens de fleste 
regionale forvaltningsoppgaver må legges til fylkeskommunene. Utvalgets rapport er et langt skritt i 
riktig retning, og nå må regjeringen og Stortinget følge opp med konkrete lovforslag. 
 
Her er noen av de viktigste oppgavene som foreslås overflyttet på energi- og klimaområdet: 
 

- Ansvar for klima- og miljøoppgavene som i dag ligger til fylkesmannen, med unntak av 
forurensingsområdet og oppgaver knyttet til kontroll, tilsyn og klage. 

- Fylkeskommunene får et regionalt samordningsansvar på klimaområdet knyttet til 
oppfølgingen av klimaloven. 

- Myndighet til å fatte vedtak om konsesjon til utbygging av vannkraft på 1-10 MW og 
vindkraft over 1 MW/fem turbiner som i dag ligger til NVE. Fylkeskommunene kan benytte 
NVE i saksbehandlingen. 

 
Som rapporten påpeker er statlige etater ofte fragmenterte. En samling av oppgaveportefølje og 
kompetanse bidrar til sterkere kompetansemiljøer, mer effektiv oppgaveløsning og gjør 
ansvarsdelingen mellom de offentlige organene tydeligere. Fylkeskommunene har nær kontakt med 
kommunene i spørsmål om klima- og miljø. Det er derfor naturlig at de koordinerer arbeid med 
klimatiltak og klimatilpasning, og ser det i sammenheng med regionale planer. En slik helhetlig 
koordinering vil kreve mer ressurser fra staten, noe som er naturlig når Fylkesmannen får en mer 
rendyrket tilsynsrolle.  
 
Kraftfylka støtter utvalgets vurdering om at kraftspørsmål må ses i en større regional kontekst, i forhold 
til næringsutvikling og arealplanlegging. Kraftutbyggingssaker er ofte konfliktfylte, og det er 
avgjørende med god dialog med berørte parter. Fylkeskommunene er naturlige bindeledd mellom 
kommuner og staten, og har god dialog med kommunene. Dersom fylkeskommunene får 
konsesjonsansvar kan de se utbyggingsplanene i sammenheng med regional plan og i dialog med 
berørte parter om vekst- og vernespørsmål. Dette vil styrke den regionale planleggingen og gi 
forutsigbarhet for partene. Statens oppgave må være å ta seg av kontroll og tilsyn, og komme med 
nasjonale retningslinjer. Fylkeskommunene skal utrede og avgjøre saker som krever regionalt politisk 
skjønn. Dette prinsippet gir sterkere lokalt demokrati og mer helhetlig næringsutvikling regionalt. 
 
 
 



Styrket regional plan 
 
Utvalget tar også til orde for å styrke regional plan, gjennom en rekke tiltak. Blant annet ønsker 
utvalget å tydeliggjøre statlige organers plikt til å delta i utarbeidelsen og oppfølgingen av regional 
plan. Det er også et interessant forslag å la fylkesmannen få en tilsynsrolle overfor de øvrige statlige 
organene, for å sikre deltagelse og oppfølging av de regionale planene. Sammenhengen mellom 
enkelte vedtak i staten og regionale planer kan med fordel bli langt tydeligere enn i dag, så dette er et 
riktig skritt på veien.  
 
Kraftfylka støtter derfor utvalgets forslag om:  
 

- å tydeliggjøre og forankre statens plikt til deltakelse og oppfølging av regionale planer i plan- 
og bygningsloven. 

- å vurdere hvordan fylkesmannen kan innta en tilsynsrolle overfor statlige etater med hensyn 
til faktisk deltakelse i planprosesser og oppfølging i tråd med plan- og bygningsloven. 

- å utvikle fastere prosedyrer for å sette samfunnsmål for KVU-arbeidet i den innledende 
idéfasen i KS-systemet, og for tilsvarende prosesser for vurdering av andre store statlige 
investeringer. 

- at regionale planbestemmelser videreutvikles og formidles som et virkemiddel for en langt 
større bredde av temaer enn hvordan det brukes i dag. 

- at det i plan- og bygningsloven åpnes for at fylkeskommunen (etter anmodning fra aktuelle 
kommuner eller pålegg fra staten) i tillegg til staten kan tre inn i myndig- heten til 
kommunestyret og utarbeide plan etter bestemmelsene for kommunal plan med juridisk 
bindende virkning. 

- at staten aktivt bruker muligheten til å gi tydelige nasjonale forventninger til regional 
planlegging som virkemiddel for gjennomføring av nasjonal politikk. 

 
Det er svært positivt om fylkeskommunene kan avklare konsesjonssaker i tråd med regional plan, som 
de selv har utformet. Det sikrer forutsigbarhet. Den regionale planen blir derfor svært viktig, både i 
forkant og etterkant. Det bør foreligge bindende avtaler mellom statlige og regionale aktører i 
utarbeidelsen av regional plan, slik at nasjonale hensyn tas.  
 
Forholdet mellom staten og fylkeskommunene 
 
Det er et godt prinsipp i offentlig forvaltning at beslutninger bør tas av de som kjenner de lokale og 
regionale forholdene, og som blir mest påvirket av beslutningene. Det er viktig å avklare forholdet 
mellom fylkeskommunene og staten. I utgangspunktet skal fylkesmannen kun ha en tilsynsrolle, og 
ikke en saksbehandlingsrolle. NVE og de andre statlige aktørene på regionalt nivå må tilpasse sin 
virksomhet etter de oppgaver de har. Det vil derfor kreve en viss flytting av arbeidsoppgaver.  
 
Det er viktig at fylkeskommunene får tilført nødvendig kompetanse, men mye kunnskap finnes 
allerede. Erfaringen fra vannregionene er i denne sammenhengen god. Her opparbeidet 
fylkeskommunene god erfaring i å samle informasjon fra alle berørte parter, inkludert de statlige. Så 
lenge fylkeskommunene er navet i beslutningsprosessene og det trekkes inn kompetanse fra staten og 
kommunene, vil dette sikre forsvarlig saksbehandling i tråd med nasjonale retningslinjer. Vi er sikre på 
at det blir godt samarbeid mellom ulike forvaltningsnivåer også i fremtiden. 
 
Forslag til vedtak 
 
Foreningen støtter uttalelsen, som brukes i det videre arbeidet med regionreformen. 



Årsmøtesak 11/18 Valg 
 
Styret i Kraftfylka skal bestå av 5-8 personer og velges for fylkestingsperioden. Alle styremedlemmene 
er dermed i prinsippet på valg året etter et fylkestingsvalg. Gjenvalg kan foretas. I henhold til 
vedtektene skal medlemsfylka så langt råd er være representert i styret minimum annen hver 
valgperiode. Øvrige fylker får vararepresentant. 
 
Det blir på dette årsmøtet nødvendig å foreta et suppleringsvalg, siden styreleder sitter på valg i to år 
og ønsker å gå inn som ordinært styremedlem de neste to årene. Alle medlemmene fikk derfor 
mulighet til å spille inn kandidater til ny styreleder. Siden endringene påvirker hele balansen i styret, 
har valgkomiteen vurdert hele styrets sammensetning.  
 
Valgkomiteen i Kraftfylka består i perioden 2016-2020 av: 
 
Mirjam Engelsjord (Hedmark, Leder) 
Håvard Gulliksen (Troms) 
Jon-Olav Strand (Aust-Agder) 
 
 
Valgkomiteens innstilling:  
 
Leder: Mona Røsvik Strømme, Hordaland, Høyre (ny rolle) 
Nestleder: Aud Hove, Oppland, Sp (ny rolle) 
Knut Petter Torgersen, Nordland, Ap (ny rolle) 
Birger Hovden, Telemark, Ap  
Terje Damman, Vest-Agder, Høyre 
Aase Simonsen, Rogaland, Høyre 
Ane-Marthe Sani, Troms, Krf (ny i styret) 
  
Varamedlemmer: 
Hanne C. S. Iversen, Troms, FrP, vara for Troms (ny - erstatter Line M. Sandberg, som ble statssekretær) 
Sigurd Reksnes, Sogn og Fjordane, Sp, vara for Hordaland og Rogaland 
Jan-Olav Strand, Aust-Agder, KrF, vara for Vest-Agder og Telemark 
Mari Gjestvang, Hedmark, Sp, vara for Oppland 
Inger M. Eira–Åhren, Trøndelag, Ap, vara for Nordland (ny rolle) 
 
 
 
 
 
Forslag til vedtak:   
 
Foreningen vedtar valgkomiteens forslag til styrets sammensetning i perioden 2018-2020. 



 
 

Årsmøtesak 12/16 Eventuelt 

 
Ingen saker meldt. 
 

Vedlegg 
 
Årsmelding og regnskap 2016 
Årsmelding og regnskap 2017 
  



 

 
 
 

ÅRSMELDING OG REGNSKAP 
2016 

 
SAMARBEIDANDE KRAFTFYLKE, org.nr. 912223329 

 
 
1. Foreninga 
Samarbeidande Kraftfylke, Kraftfylka, er ei forening som har som mål "å fremje og ivareta 
medlemmane si felles interesse i kraftspørsmål, samt sikre at ein størst mogleg del av verdiskapinga 
vert verande igjen i dei områda der vasskraftressursane finst og verdiane vert skapte".  
 
Foreningas medlemmer er fylkeskommunene Troms, Nordland, Nord-Trøndelag, Sogn og Fjordane, 
Hordaland, Rogaland, Vest-Agder, Aust-Agder, Telemark, Oppland og Hedmark. 77% av den norske 
kraftproduksjonen foregår i disse fylka, samt 70% av forbruket innafor kraftintensiv industri, og fylka 
har store økonomiske interesser i både kraftproduksjon og kraftnett. 
 
Forretningsadressen er Dronning Eufemias gate 16, 0191 Oslo. 

 
2. Utvikling i resultat og stilling 
2016 var et år med stor aktivitet i Kraftfylka. Regnskapet for 2016 viser at Kraftfylka har hatt ei 
omsetning på 2 088 821 og fått et årsresultat på 52 495 mot 243 922 for 2015.  

 
Styret mener regnskapet gir et riktig bilde av drifta i 2016 og foreningas økonomiske stilling pr 
31.12.2016. I henhold til årsmøtevedtak i 2016 overføres overskuddet for 2016 til foreningas 
økonomiske reserve, slik det har blitt gjort siden 2014. 

 
Egenkapitalen til foreninga er per 31.12.2016 på 1,3 millioner kroner. Som avklart på årsmøtet i 2016 
vil videre oppbygging av reservekapitalen ikke bli prioritert foran nødvendig aktivitet i foreninga. Styret 
budsjetterer ikke med overskudd. For 2017 ventes det også at en liten del av reservekapitalen vil måtte 
bli brukt til å dekke kostnader ifm ansettelse av daglig leder.  
 
3. Fortsatt drift. 
Med henvisning til ovenstående mener styret at det er gode forutsetninger for videre drift. Regnskapet 
for 2016 er satt opp under denne forutsetningen.  

 
4. Ledelse 
Foreninga ledes av et styre bestående av sentrale politikere i medlemsfylka. Styret kontrollerer driften, 
vedtar foreningas policy mellom årsmøtene og deltar i arbeidet for å få politisk gjennomslag for de 
sakene foreninga arbeider med. På Kraftfylkas årsmøte i mars 2016 ble det valgt nytt styre for 
fylkestingsperioden. Styret består nå av: 
 
Leder: Knut Petter Torgersen, Nordland, AP 



Nestleder: Mona Røsvik Strømme, Hordaland, Høyre 
Aud Hove, Oppland, SP 
Terje Damman, Vest Agder, Høyre 
Aase Simonsen, Rogaland, Høyre 
Inger M Eira–Åhren, Nord Trøndelag, AP 
Birger Hovden, Telemark, AP (gjenvalgt) 
 
Styrets varamedlemmer er: 
Line M Sandberg, Troms, FrP, vara for Nordland og Nord Trøndelag 
Sigurd Reksnes, Sogn og Fjordane, SP, vara for Hordaland og Rogaland 
Jan Olav Strand, Aust-Agder, KrF, vara for Vest Agder og Telemark 
Mari Gjestvang, Hedmark, SP, vara for Oppland 
 
I henhold til årsmøtets vedtak i 2016 har styreleder nå et årlig honorar på 65 000,-. mens nestleder 
honoreres kr. 15 000,- per år. Forøvrig er det ingen godtgjøring av styremedlemmenes arbeid. 
Styremedlemmenes utgifter dekkes av det fylket de representerer.  

 
Foreninga har kontor i Vismabygget i Bjørvika, i samme kontorfellesskap som Distriktenes 
Energiforening, hvor det er god tilgang på møte- og konferanserom. Toini Løvseth har siden juni 2014 
forestått foreningas daglige ledelse. Daglig leder er foreningas ansikt utad, ansvarlig for daglig drift og 
utfører det meste av utredningsarbeidet som ligger til grunn for foreningas posisjoner i ulike saker. 
Daglig leder bistår også medlemmene i de spørsmål som foreninga er engasjert i. Toini Løvseth sa opp 
sin stilling i november 2016 og vil dermed fratre f.o.m 1. mars 2017. Stillingen ble lyst ut i desember 
og ny daglig leder ansettes i februar 2017. 

 
5. Utvikling og aktiviteter 2016 
2016 ble et år med stor aktivitet i foreninga. Det første ordinære årsmøtet etter stiftingen ble 
gjennomført i mars 2016. Det ble en god anledning til å få samlet både politiske og administrative 
delegater til en gjennomgang av aktuelle saker og for å stake ut kursen for arbeidet framover.  
 
I forbindelse med årsmøtet ble det også arrangert et energipolitisk seminar med innledning fra både 
fagekspertise og representanter fra politisk ledelse i både KMD og OED. I slutten av august ble det 
arrangert fagseminar for de administrative kontaktpunktene i medlemsfylkene, hvor også styret og 
vararepresentantene deltok. Her ble konsesjonskraftregelverket, Industrimeldinga og arbeidet med 
EUs energiunion satt på agendaen. 
 
Daglig leder er alltid tilgjengelig for deltakelse på regionale arrangementer, fylkestingsmøter ol. for 
orientering om aktuelle saker og Kraftfylkas arbeid. I 2016 deltok hun blant annet på Energirådsmøte 
i Nordland og på møte i Vestlandsrådet. 
 
I 2016 gikk Kraftfylka inn som partshjelp for medlemsfylka Rogaland og Hordaland i deres sak mot 
Norsk Hydro om leveringssikkerheten for konsesjonskraft. Saken ble behandlet i Høyesterett i mai, til 
fordel for fylkenes argument om at kun Force Majeure, ikke anleggshavari, kan unnskylde stans i 
leveransene. Saken har stor prinsipiell betydning, siden mange av de store kraftanleggene har blitt 
svært gamle. 
 
Vi er nå inne i en tid hvor mange av rammene for energi- og klimapolitikken for perioden fram mot 
2030 legges og det er derfor nødvendig å være tett på utviklingen og vise engasjement for retninga. 
Årsmøtet vedtok følgende prioriteringer for Kraftfylka i perioden 2016-2017: 
 

1. Arbeide for å styrke foreningas og medlemmenes synlighet og relevans i energipolitikken. 



2. Sikre medlemmenes interesser for verdiskaping på basis av naturressursene gjennom å 
arbeide for en miljøvennlig styrking av tilgangen på fornybar kraft. 

a. Fortsatt fornybarsatsing, med minst mulig naturinngrep og med effektive 
støtteregimer med lave kostnader for forbrukerne. 

b. Styrket fokus på energieffektivisering. Det frigjør kraft til det grønne skiftet uten å 
kreve nye naturinngrep. 

3. Sikre medlemmenes interesser for økt andel av verdiskapinga gjennom å arbeide for at krafta 
i størst mulig grad brukes og foredles i fornybarregionene. 

a. En balansert utvikling mellom produksjon og forbruk, produksjon og eksport. 
b. Gode rammebetingelser for kraftintensive næringer. 
c. Bedret ordning for opprinnelsesgarantier for kraft. 

4. Arbeide for investeringer i kraftnettet og ei fordeling av nettkostnadene som gagner 
fornybarregionene. 

a. Fortsatt arbeid på styrket forsyningssikkerhet. 
b. Tariffregimer som bidrar til å opprettholde konkurransefortrinnet i kortreist kraft. 
c. Fordeling av nettkostnadene mellom fornybarregionene og områdene der krafta 

forbrukes. 
5. Arbeide for å styrke regionenes økonomiske rettigheter og oppgaver innen kraft, særlig i lys 

av kommune og regionreformen. 
a. Relevante miljø/klima/energi-oppgaver overføres fra fylkesmann og NVE til regionalt 

folkevalgt nivå. 
b. Styrke regionenes muligheter til eierskap i kraftproduksjon og nettselskap. 
c. Styrke regionenes direkte inntekter fra kraftressursene, herunder sikre 

kompensasjon for eventuelt bortfall av konsesjonskraftsinntekter ved 
kommunesammenslåing og kommunesektorens rettigheter i forbindelse med en 
grønn skattereform. 

 
Det nye styret er godt i gang med å følge opp årsmøtets prioriteringer. Som et grunnlag for det videre 
arbeidet fikk man høsten 2016 Thema til å gjennomføre en kartlegging av fylkeskommunenes 
kraftverdier og –inntekter, utviklingen i disse og en beregning av hvilken effekt mulige endringer i 
kraftskatteregimet vil kunne ha.  
 
6. Saker 
Foreningas aktivitet i 2016 ble i stor grad preget av regjeringens Energimelding og Stortingets 
behandling av denne. Regjeringens ønske om å svekke konsesjonskraftordning og fornybarregionenes 
inntekter fra denne var en viktig påminning om at historiske rettigheter og inntekter ikke kan tas for 
gitt i en tid med store endringer i energipolitikken og rammebetingelsene for kraftproduksjonen ute i 
regionene. Kommunene og fylkene vant fram med sine synspunkter i denne omgang, i alle fall i den 
forstand at konsesjonskraftordningen ikke ble svekket. Selv om fylkeskommunene nok kunne ha 
ønsket seg en gjennomgang av kraftskatteregimet, da med håp om å kunne styrke kraftselskapenes 
investeringsevne og regionenes kraftinntekter. Kraftfylka, sammen med Småkraftforeninga, fikk også 
Stortinget med på sitt ønske om en gjennomgang av mulige tiltak for å redusere nettariffen i 
fornybarregionene. I etterkant av energimeldinga ba regjeringa NVE om å utrede effektene av å la 
inntektene fra produksjon i regionalnettet bli igjen lokalt. NVEs utredning ble klar like før jul og 
Kraftfylka vil følge opp saken. I arbeidet med Energimeldinga og videre utover høsten har Kraftfylka 
også vært med på å sette de negative effektene av dagens ordning for opprinnelsesgarantier på 
dagsorden. Ordningen slik den er i dag svekker de norske fornybarregionenes attraktivitet som 
lokasjoner for kraftintensive virksomheter. De fleste norske energiaktører er nå enige om at vi i 
forbindelse med revisjonen av EUs Fornybardirektiv må arbeide for en ordning hvor vi kan unngå at 
andre land kjøper ”grønnfargen” på den norske fornybare krafta for en billig penge.  
 



I forbindelse med arbeidet med Statsbudsjettet for 2017 frontet Kraftfylka, sammen med bransjen og 
LVK, behovet for endringer i grunnrentebeskatningen. Satsen for denne har økt tilsvarende 
reduksjonen i inntektsbeskatningen. Denne vridningen medfører en faktisk økt skattebyrde for 
kraftselskapene som dermed får svekket sin investeringsevne, og utbyttene til regionale eiere går ned. 
Kraftkommunenes inntekter reduseres, siden grunnrenteskatten kommer til fratrekk for 
eiendomsskattegrunnlaget. Kun statens inntekter økes, relativt. Denne saken tapte vi og 
kraftselskapene i denne omgang. For kommunene har andre elementer i eiendomsskatten blitt 
viktigere, men Kraftfylka ønsker å fortsette arbeidet med endringer i grunnrentebeskatningen. Vi må 
også fortsette arbeidet med å justere naturressursskatten. Rapporten fra Thema viste at kommuner 
og fylker har gått glipp av 800 millioner kroner som en følge av at satsen på naturressursskatten ikke 
har blitt inflasjonsjustert. 
 
Kraftfylka har også hatt stor aktivitet knyttet til kommune- og regionreformen. Vi har satt søkelys på 
mulig reduksjon i fylkenes konsesjonskraftinntekter i fall kraftkommunene slår seg sammen med mer 
folkerike kommuner, og med det et behov for å kompensere for bortfall av inntekter. Det er en sak 
som vil bli svært aktuell dersom det i løpet av året blir fattet sentrale vedtak som pålegger disse 
kommunene å slå seg sammen med andre. I forbindelse med Regionmeldinga har vi også arbeidet for 
flere energirelaterte oppgaver til de nye regionene, med det til følge at Stortinget har lagt positive 
føringer for det videre arbeidet. Regionreformen og de trusler og muligheter denne gir for inntekter 
og oppgaver vil bli fulgt opp i 2017, når regionenes nye oppgaver skal utredes.  
 
Høringsuttalelser og formelle innspill i 2016: 
 
Januar  

• Høring endring av Energiloven, privat eierskap til mellomlandsforbindelser 
Februar  

• Innspill til Stortinget i behandling av sak om krav til funksjonelt skille 

• Høringsuttalelse forslag til endring av Industrikonsesjonsloven om mulighet til privat 
deleierskap også i vannkraftverk organisert som ansvarlig selskap 

• Høringsuttalelse EU-kommisjonens arbeid med nytt Fornybardirektiv 

• Innspill til redaksjonskomiteen for regjeringens arbeid med Regionmelding 
Mars  

• Innspill til KMD vdr kommunesammenslåing og fylkenes konsesjonskraftinntekter: Behov for 
tiltak (møte med Statssekretær) 

• Innspill til repr. i kommunalkomiteen mfl om kommunesammenslåingens effekter på 
fylkenes konsesjonskraftinntekter 

• Svar på høring på Grønn Skattekommisjons rapport 
April  

• Brev til KMD vdr Kommunereform, inndelingsloven og fylkenes konsesjonskraftinntekter 
 
Mai  

• Innspill til Stortingshøring om Energimeldinga 

• Innspill til Stortingshøring om Regionmeldinga 

• Innspill til Stortingets Energi- og Miljøkomite vdr fordeling av kostnadene i regionalnett 
September  

• Innspill til OED vdr fordeling av kostnadene i regionalnett (møte med Statssekretær) 

• Innspill til Stortingets Energi- og Miljøkomite vdr privat eierskap til mellomlandsforbindelser 

• Innspill til NHD, redaksjonskomiteen for regjeringens Industrimelding 
Oktober  

• Innspill Stortingshøring om Statsbudsjett 2017, Finanskomiteen 

• Innspill Stortingshøring om Statsbudsjett 2017, Energi- og Miljøkomiteen 



 
Alle innspillene våre skal være tilgjengelig på KRAFTFYLKA.NO. I tillegg kommer en rekke 
presentasjoner på møter, uformelle innspill til stortingsrepresentanter og notater til samarbeidende 
interesseorganisasjoner.  
 
Det er innafor styrets mandat å fatte vedtak om policy på ulike saker som kommer opp utenom 
årsmøtet, i beste skjønn for å ivareta Kraftfylkas interesser og foreningas målsetting.  

 
7. Ytre miljø 
Foreningas aktivitet påvirker ikke det ytre miljø og reiseaktiviteten er begrenset. 

 
8. Likestilling 
Foreninga har kun en ansatt. Foreningas styre består av 7 personer, derav 4 kvinner og 3 menn.  
 
 
Oslo, 08.03.2018 
 
 
 
Knut P. Torgersen  Mona R. Strømme  Birger Hovden 
 
 
Styreleder   Nestleder   Styremedlem 
 
 
 
Aud Hove   Aase Simonsen   Terje Damman 
 
 
Styremedlem   Styremedlem   Styremedlem 
 
 
 
Inger M Eira-Åhrèn  Niklas Kalvø Tessem 
 
 
Styremedlem   Daglig leder 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 



 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

ÅRSMELDING OG REGNSKAP 
2017 

 
SAMARBEIDANDE KRAFTFYLKE, org.nr. 912223329 

 
 
9. Foreningen 
Samarbeidande Kraftfylke, Kraftfylka, er en forening som har som mål "å fremje og ivareta 
medlemmane si felles interesse i kraftspørsmål, samt sikre at ein størst mogleg del av verdiskapinga 
vert verande igjen i dei områda der vasskraftressursane finst og verdiane vert skapte".  
 
Foreningas medlemmer i 2017 er fylkeskommunene Troms, Nordland, Nord-Trøndelag, Sogn og 
Fjordane, Hordaland, Rogaland, Vest-Agder, Aust-Agder, Telemark, Oppland og Hedmark. 77% av den 
norske kraftproduksjonen foregår i disse fylka, samt 70% av forbruket innafor kraftintensiv industri, og 
fylka har store økonomiske interesser i både kraftproduksjon og kraftnett. 
 
Forretningsadressen er Dronning Eufemias gate 16, 0191 Oslo. 

 
10. Utvikling i resultat og stilling 
2017 var et år med stor aktivitet i Kraftfylka. Regnskapet for 2017 viser at Kraftfylka har hatt en 
omsetning på 2 167 810 og fått et årsresultat på 51 782 mot 52 495 for 2016.   

 
Styret mener regnskapet gir et riktig bilde av drifta i 2017 og foreningas økonomiske stilling pr 
31.12.2017. I henhold til årsmøtevedtak i 2016 overføres overskuddet for 2017 til foreningas 
økonomiske reserve, slik det har blitt gjort siden 2014. 

 
Egenkapitalen til foreninga er per 31.12.2017 på 1,3 millioner kroner. Som avklart på årsmøtet i 2016 
vil videre oppbygging av reservekapitalen ikke bli prioritert foran nødvendig aktivitet i foreninga. Styret 
budsjetterer ikke med overskudd.  
 
11. Fortsatt drift. 
Med henvisning til ovenstående mener styret at det er gode forutsetninger for videre drift. Regnskapet 
for 2017 er satt opp under denne forutsetningen.  

 



12. Ledelse 
Foreninga ledes av et styre bestående av sentrale politikere i medlemsfylka. Styret kontrollerer driften, 
vedtar foreningas policy mellom årsmøtene og deltar i arbeidet for å få politisk gjennomslag for de 
sakene foreningen arbeider med. På Kraftfylkas årsmøte i mars 2016 ble det valgt nytt styre for 
fylkestingsperioden. Styret består nå av: 
 
Leder: Knut Petter Torgersen, Nordland, AP 
Nestleder: Mona Røsvik Strømme, Hordaland, Høyre 
Aud Hove, Oppland, SP 
Terje Damman, Vest Agder, Høyre 
Aase Simonsen, Rogaland, Høyre 
Inger M Eira–Åhren, Nord Trøndelag, AP 
Birger Hovden, Telemark, AP (gjenvalgt) 
 
Styrets varamedlemmer er: 
Line M Sandberg, Troms, FrP, vara for Nordland og Nord Trøndelag 
Sigurd Reksnes, Sogn og Fjordane, SP, vara for Hordaland og Rogaland 
Jan Olav Strand, Aust-Agder, KrF, vara for Vest Agder og Telemark 
Mari Gjestvang, Hedmark, SP, vara for Oppland 
 
Varamedlem Line M. Sandberg fra Troms er fritatt alle verv i styret siden hun ble statssekretær. 
Årsmøtet i 2018 avgjør sammensetningen i styret for de påfølgende 2 år.  
 
Nord-Trøndelag opphører å eksistere og har meldt seg ut av foreningen. Siden det er ett års 
oppsigelsestid vil det nye Trøndelag beholde medlemskapet til 31.12.18. Når regionreformen er 
gjennomført vil Kraftfylka ha syv medlemmer. Rekruttering av de tre fylkene som står utenfor blir da 
en prioritering.  
 
I henhold til årsmøtets vedtak i 2016 har styreleder nå et årlig honorar på 65 000,-. mens nestleder 
honoreres kr. 15 000,- per år. Forøvrig er det ingen godtgjøring av styremedlemmenes arbeid. 
Styremedlemmenes utgifter dekkes av det fylket de representerer.  

 
Foreningen får fra 1.3.18 kontor i Kommunenes Hus, i samme kontorfellesskap som KS og KS Bedrift, 
hvor det er god tilgang på møte- og konferanserom. Niklas Kalvø Tessem etterfulgte i februar 2017 
Toini Løvseth som daglig leder. Daglig leder er foreningens ansikt utad, ansvarlig for daglig drift og 
utfører det meste av utredningsarbeidet som ligger til grunn for foreningens posisjoner i ulike saker. 
Daglig leder bistår også medlemmene i de spørsmål som foreningen er engasjert i.  

 
13. Utvikling og aktiviteter 2017 

 
2017 ble et år med stor aktivitet i foreningen. Den mest framtredende saken for året ble 
regionreformen. Denne ble vedtatt i juni og fører til at det blir 11 fylkeskommuner for 1.1.2020. I 
forbindelse med loven ble det satt ned et utvalg som skal se på oppgaver som kan flyttes fra stat til 
fylkeskommunene. Utvalget kommer med sin innstilling 1.2.2018.  
 
Daglig leder deltok på en stortingshøring om regionreformen, hvor Kraftfylkas budskap er at 
fylkeskommunene er klare til å ta over oppgaver som krever politisk skjønn på regionalt nivå. Det 
gjelder også innenfor energi- og miljøområdet, som kraftkonsesjoner og vern av sårbare områder. 
Kraftfylka fikk også utarbeidet en rapport fra Thema Consulting som så spesifikt på kraftoppgaver. 
 



I mai var det faglig samling om industri og energi for Kraftfylkas administrative kontakter i Mo i Rana. 
Vi fikk omvisning i industriparken og så på kraftverket Øvre Forsland, som har fått mye heder for 
arkitekturen. Slike fagturer er nyttig faglig og en fin anledning til å bli bedre kjent i det daglige arbeidet.  
 
Daglig leder deltar ofte på regionale arrangementer og møter i regi av fylkeskommunene. Daglig leder 
besøkte i 2017 syv medlemsfylker, og planlegger å fortsette med jevnlige besøk til alle medlemmer. I 
noen tilfeller er det orientering for politikere, mens det andre ganger er dialog med både 
administrasjonen og politikere. Daglig leder er alltid tilgjengelig for å holde innlegg i ulike relevante 
fora, og oppfordrer til å bli invitert.  
 
Kraftfylka har hatt tett dialog med Konsesjonskraft IKS (KIKS) for å kartlegge behov innen 
konsesjonskraft. Dette er relevant i forbindelse med sammenslåinger, og det legges opp til et 
informasjonsseminar om konsesjonskraft i samarbeid med KIKS i forbindelse med årsmøtet i 2018.  
 
Kraftfylka har vært aktiv i media, med en rekke innlegg i nasjonale, regionale og lokale aviser. 
Regionreformen og skatt i kraftnæringen har vært i de viktigste sakene.  
 
Vi er nå inne i en tid hvor mange av rammene for energi- og klimapolitikken for perioden fram mot 
2030 legges og det er derfor nødvendig å være tett på utviklingen og vise engasjement for retninga. 
Årsmøtet vedtok følgende prioriteringer for Kraftfylka i perioden 2016-2018: 
 

6. Arbeide for å styrke foreningas og medlemmenes synlighet og relevans i energipolitikken. 
7. Sikre medlemmenes interesser for verdiskaping på basis av naturressursene gjennom å 

arbeide for en miljøvennlig styrking av tilgangen på fornybar kraft. 
a. Fortsatt fornybarsatsing, med minst mulig naturinngrep og med effektive 

støtteregimer med lave kostnader for forbrukerne. 
b. Styrket fokus på energieffektivisering. Det frigjør kraft til det grønne skiftet uten å 

kreve nye naturinngrep. 
8. Sikre medlemmenes interesser for økt andel av verdiskapinga gjennom å arbeide for at krafta 

i størst mulig grad brukes og foredles i fornybarregionene. 
a. En balansert utvikling mellom produksjon og forbruk, produksjon og eksport. 
b. Gode rammebetingelser for kraftintensive næringer. 
c. Bedret ordning for opprinnelsesgarantier for kraft. 

9. Arbeide for investeringer i kraftnettet og ei fordeling av nettkostnadene som gagner 
fornybarregionene. 

a. Fortsatt arbeid på styrket forsyningssikkerhet. 
b. Tariffregimer som bidrar til å opprettholde konkurransefortrinnet i kortreist kraft. 
c. Fordeling av nettkostnadene mellom fornybarregionene og områdene der krafta 

forbrukes. 
10. Arbeide for å styrke regionenes økonomiske rettigheter og oppgaver innen kraft, særlig i lys 

av kommune og regionreformen. 
a. Relevante miljø/klima/energi-oppgaver overføres fra fylkesmann og NVE til regionalt 

folkevalgt nivå. 
b. Styrke regionenes muligheter til eierskap i kraftproduksjon og nettselskap. 
c. Styrke regionenes direkte inntekter fra kraftressursene, herunder sikre 

kompensasjon for eventuelt bortfall av konsesjonskraftsinntekter ved 
kommunesammenslåing og kommunesektorens rettigheter i forbindelse med en 
grønn skattereform. 

 
Styret følger godt opp årsmøtets prioriteringer. Det jobbes kontinuerlig med å informere og påvirke 
innenfor disse områdene.  
 



14. Saker 
Foreningas aktivitet i 2017 ble i stor grad preget av regjeringens regionreform, som ble vedtatt i juni. 
Kraftfylka har deltatt på stortingshøring og vært aktiv i media i forbindelse med reformen. Posisjonen 
vår er at alle oppgaver som krever politisk skjønn på regionalt nivå skal flyttes over til 
fylkeskommunene. I tillegg er det viktig å styrke regional plans status. Dette kan for eksempel skje 
gjennom bindende samarbeidsavtaler på et tidlig stadium og en styrking i lovverket. Utvalget som skal 
se på oppgaveoverføring kommer med sin innstilling tidlig i 2018. Kraftfylka følger denne saken nøye. 
 
Utjevning av tariffer er et viktig tema for Kraftfylka. Det er ikke rettferdig at fornybarregionene, som 
produserer mesteparten av norsk vannkraft, skal betale en langt høyere nettleie enn 
forbruksområdene. Det er flere måter man kan gjøre dette på: 
 

• Tildele en utjevning over statsbudsjettet, til de kundene som har høyest nettleie. Dette er 
sårbart fra år til år. 

• Innføre lik nettleie for alle, men beholde individuell inntjening for nettselskapene. Da må en 
nøytral tredjepart kreve inn nettleien og fordele til selskapene. Det vil gi jevn nettleie, men 
man mister noen lokaliseringsincentiver. 

• En tredje mulighet er å la regionale nettselskaper beholde tariffen for kraftproduksjon som 
mates inn i regionalnettet. Denne går i dag til Statnett. Dette vil ha en omfordelingseffekt.  

 
Skattlegging i kraftbransjen ble heftig debattert i 2017. Kraftfylka har sammen med en samlet 
kraftbransje engasjert seg for å heve skjermingsrenten på grunnrentebeskatningen. Vi ønsker også at 
grunnrenteskatten ikke skal øke for å kompensere for nedgang i selskapsskatten, slik det ble vedtatt. 
Denne vridningen medfører en faktisk økt skattebyrde for kraftselskapene, som dermed får svekket 
sin investeringsevne, og utbyttene til regionale eiere går ned. Det er viktig at det er gode incentiver til 
opprusting av vannkraftverk, da dette er nødvendig på gamle anlegg og en god måte å øke 
fornybarandelen til Norge. I tillegg til dette mister kommunene framover store inntekter fra 
eiendomsskatt på verker og bruk, selv om dette ikke omfattet kraftproduksjon. Kraftfylka mener det 
nå er på tide å gi lokale myndigheter mer kompensasjon, og vil jobbe for å øke naturressursskatten, 
som ikke har blitt justert på 20 år.  En rapport fra Thema viste at kommuner og fylker har gått glipp av 
800 millioner kroner som en følge av at satsen på naturressursskatten ikke har blitt inflasjonsjustert. 
 
EUs energipolitikk har store konsekvenser for Norge. I disse dager pågår det forhandlinger om den 
såkalte vinterpakken, som legger føringer for norsk energipolitikk framover. Fornybarandelen til 
enkelte land, grønne sertifikater for å merke strømproduksjon, energieffektivisering og 
markedsrammer for kraftselskaper er blant de tingene som diskuteres. I tillegg ble det foreslått 
innlemmelse av det foregående regelverket i tredje energimarkedspakke i norsk lov. Dette vil føre til 
at Norge mister autonomi over egner energimarkeder i langt større grad enn i dag. Kraftfylka følger 
utviklingen nøye.  
 
 
Høringsuttalelser og formelle innspill i 2017: 
 
 
Februar:  

• Høring om Vannressursloven 
 

Mars: 

• Brev til Statnett om å beholde K-faktor, tariffmessig fordel av produksjon nært stort forbruk  

• Høring om EUs Vinterpakke.  
 



April: 

• Innspill til Stortingets Kommunal- og forvaltningskomite om regionreformen. 
 
Juli: 

• Høring om eiendomsskatt 
 
September  

• Høring om nettselskapenes referanserrente  

• Høring om nettselskapenes leveringskvalitet 

• Høring om endringer i ledningsforskriften – arbeid i grunn 

• Høring om investeringer fra pensjonsselskaper i nettselskaper 
 

Oktober  

• Innspill til Stortinget angående statsbudsjettet 
 

November 

• Høring om vedtaksmyndighet i mindre vannkraftsaker 

• Felles brev med en rekke organisasjoner angående kraftskatt 

• Kraftfylkas kommentarer til rapporten Regional energiplanlegging, oversendt ekspertutvalget 
for flytting av oppgaver.  

 
Alle innspillene våre skal være tilgjengelig på KRAFTFYLKA.NO. I tillegg kommer en rekke 
presentasjoner på møter, uformelle innspill til stortingsrepresentanter og notater til samarbeidende 
interesseorganisasjoner.  
 
Det er innenfor styrets mandat å fatte vedtak om policy på ulike saker som kommer opp utenom 
årsmøtet, i beste skjønn for å ivareta Kraftfylkas interesser og foreningas målsetting.  

 
15. Ytre miljø 
Foreningens aktivitet påvirker ikke det ytre miljø og reiseaktiviteten er begrenset. 

 
16. Likestilling 
Foreningen har kun en ansatt. Foreningens styre består av 7 personer, derav 4 kvinner og 3 menn.  
 
 
 
 
 
 
 
Oslo, 08.03.2018 
 
 
 
Knut P. Torgersen  Mona R. Strømme  Birger Hovden 
 
 
Styreleder   Nestleder   Styremedlem 
 
 
 



Aud Hove   Aase Simonsen   Terje Damman 
 
 
Styremedlem   Styremedlem   Styremedlem 
 
 
 
Inger M Eira-Åhrèn  Niklas Kalvø Tessem 
 
 
Styremedlem   Daglig lede 



 
 



 
 
 
 
 
 
 
 

Resultatrekneskap for 2017
SAMARBEIDANDE KRAFTFYLKE

2017 2016Note

2 167 810 2 088 821Salgsinntekt

2 167 810 2 088 821Sum driftsinntekter

(1 150 023)1, 2, 3 (1 242 460)Lønnskostnad

(990 061) (827 462)Annen driftskostnad

(2 140 084) (2 069 921)Sum driftskostnader

27 727 18 900Driftsresultat

24 273 34 117Annen renteinntekt

24 273 34 117Sum finansinntekter

(218) (522)Annen rentekostnad

(218) (522)Sum finanskostnader

24 055 33 595Netto finans

51 782 52 495Ordinært resultat før skattekostnad

51 782 52 495Ordinært resultat

51 782 52 495Årsresultat

Overføringer

51 782 52 495Annen egenkapital

51 782 52 495Sum



 
 
 
 
 
 

Balanse pr. 31. desember 2017
SAMARBEIDANDE KRAFTFYLKE

2017 2016Note

EIENDELER

Omløpsmidler

Fordringer

92 583 82 590Andre fordringer

92 583 82 590Sum fordringer

1 419 2304 1 494 131Bankinnskudd, kontanter og lignende

1 419 230 1 494 131Sum bankinnskudd, kontanter og lignende

1 511 813 1 576 721Sum omløpsmidler

1 511 813 1 576 721Sum eiendeler

EGENKAPITAL OG GJELD

Egenkapital

Opptjent egenkapital

1 311 6565 1 259 874Annen egenkapital

1 311 656 1 259 874Sum opptjent egenkapital

1 311 6565 1 259 874Sum egenkapital

Gjeld

Kortsiktig gjeld

50 290 174 197Leverandørgjeld

74 152 52 718Skyldige offentlige avgifter

75 715 89 933Annen kortsiktig gjeld

200 157 316 847Sum kortsiktig gjeld

200 157 316 847Sum gjeld

1 511 813 1 576 721Sum egenkapital og gjeld

OSLO, 08.03.2018

SAMARBEIDANDE KRAFTFYLKE

Knut Petter Torgersen
Styrets leder

Mona Louise Røsvik Strømme
Nestleder

Terje Damman
Styremedlem

Aud Gunnhild Hove
Styremedlem

Inger Marit Eira-Åhrén
Styremedlem

Birger Hovden
Styremedlem

Aase Simonsen
Styremedlem

Niklas Kalvø Tessem
Daglig leder



 
 
 

Noter 2017
SAMARBEIDANDE KRAFTFYLKE

Regnskapsprinsipper
Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapsloven og god regnskapsskikk for små foretak.

Salgsinntekter
Inntektsføring ved salg av varer skjer på leveringstidspunktet. Tjenester inntektsføres etter hvert som de leveres. 

Klassifisering og vurdering av balanseposter
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter poster som knytter seg til varekretsløpet. For andre poster enn
kundefordringer omfattes poster som forfaller til betaling innen ett år etter transaksjonsdagen. Anleggsmidler er
eiendeler bestemt til varig eie og bruk. Langsiktig gjeld er gjeld som forfaller senere enn ett år etter
transaksjonsdagen. 

Omløpsmidler vurderes til laveste av anskaffelseskost og virkelig verdi. Kortsiktig gjeld balanseføres til nominelt
beløp på etableringstidspunktet.

Fordringer
Kundefordringer og andre fordringer er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetning til forventet tap.
Avsetning til tap gjøres på grunnlag av individuelle vurderinger av de enkelte fordringene. I tillegg gjøres det for
øvrige kundefordringer en uspesifisert avsetning for å dekke antatt tap.

Note 1 - Lønnskostnader etc

Spesifikasjon av lønnskostnader 2017 2016

Lønn 883 983 972 808
Arbeidsgiveravgift 142 949 151 309
Pensjonskostnader 33 688 17 004
Andre relaterte ytelser 89 403 101 339

Sum 1 150 023 1 242 460

Foretaket har sysselsatt 1 årsverk i regnskapsåret.

Note 2 - Obligatorisk tjenestepensjon
Obligatorisk tjenestepensjon

Foretaket er pliktig til å ha tjenestepensjonsordning etter lov om obligatorisk tjenestepensjon, og har etablert
pensjonsordning som tilfredsstiller kravene i loven.

Note 3 - Ytelse til ledende personer

Ytelse til ledende personer

Type ytelse Daglig leder Styret

Lønn (10 mnd) 630 962 80 000
Pensjonsutgifter 0 0
Annen godtgjørelse 3 294 0

Note 4 - Bankinnskudd
I posten for bankinnskudd inngår egen konto for bundne skattetrekksmidler med kr 57 597. Skyldig skattetrekk er kr
57 597. 



 
 
 

 
 

Note 5 - Egenkapital

Spesifikasjon egenkapital Annen EK Sum

Egenkapital 01.01.2017 1 259 874 1 259 874
Årets resultat 51 782 51 782

Egenkapital 31.12.2017 1 311 656 1 311 656
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